
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2011. július hó 21. napján megtartott
üléséről.

Jelen vannak: Radó Tibor polgármester
Anderkó Attila képviselő
Bertáné kecskeméti Katalin képviselő
Csábi Jánosné képviselő
Dénes László képviselő
Harcsás Ferenc képviselő
Léka János képviselő

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter jegyző.

Radó Tibor polgármester – Köszöntök mindenkit a 2011. július 21-i testületi ülésen. Jegyzőkönyv-
hitelesítőnek szeretném felkérni Harcsás Ferenc és Anderkó Attila képviselőket. Vállalják-e?

Harcsás Ferenc – Igen.

Anderkó Attila – Igen.

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése

153/2011.(VII.21.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesítőnek Har-
csás Ferenc és Anderkó Attila képviselőket jelölte ki.

Radó Tibor polgármester – Köszönöm szépen.

Léka János – Napirend előtti hozzászólásom lenne, ha lehet. A múltkori testületi ülésről. Kicsit furcsa
volt ez a testületi ülés, hogy a polgármester fogja magát és itt hagyja csapot-papot. Volt már nem
együnknek, aki ellenszavazatot és mégse szaladt el innen a teremből. Már azt is gondoltam, hogy
végleg el akarsz menni, mert lehet, hogy van ilyen gondolatod is, de azért csinálsz itt elég rosszakat,
úgyhogy meg kéne gondolnod, hogy mit teszel. Nem kell mosolyogni ezen Tibi.

Radó Tibor polgármester – Engedd már meg, hogy mosolyogjak.

Léka János – Jó, mosolyogjál. Mosolyogni kell ezen neked, de nekünk nem. De mosolyogjál csak
tovább. Mert azért ilyen dolgokat megcsinálsz, hogy ugye ebbe a vissza dátumozásba is beleviszed
az egész testületet rajtam kívül, és akkor is csak mosolyogtál, és mondtam neked, hogy nem moso-
lyogni való dolog ez. És a jegyző úr is felébredt a mély álomból, hogy ez tényleg baj. És csak moso-
lyogjál tovább. Úgyhogy nagyon csodálkozom, hogy ez csak így, most gondolsz egyet, te vagy a leve-
zető polgármester, és elmegy, itt hagyod faképnél a testületet. Köszönöm, csak ennyit szerettem vol-
na mondani.

Dénes László – Én is ezt akartam kérdezni, hogy mi volt az a nagyon fontos tennivalód, ami miatt
kimentél, ez volna ez egyik kérdésem. A másik, mivel hogy én vagyok az összekötő a kisebbségi ön-
kormányzat és az önkormányzat között, miért nincs a kisebbségi önkormányzatnak a vezetője meg-
hívva a testületi ülésekre? Kötelességünk meghívni, az együttműködési szerződésünkben benne van.
A harmadik kérdésem pedig az, hogy milyen szisztéma alapján közvetíti a kábeltelevízió a testületi
üléseket, egyszer közvetíti, egyszer nem. Vagy közvetítse állandóan, vagy ne közvetítse. Az emberek
kérdezik, hogy mikor lesz testületi ülés közvetítve. Nem tudom megmondani, hogy milyen szisztéma
alapján megy ez a műsor. De ez így nem jó. A rendkívüli testületi ülést is közvetítse a kábeltelevízió,
ha nem közvetíti, akkor ne közvetítse egyiket se.

Radó Tibor – Köszönöm. Akkor válaszolnék ezekre a kérdésekre. A legutóbbi rendkívüli testületi ülé-
sen azért mentem el, mert rosszul voltam, és a jegyzőkönyvben is ez szerepel, hogy vérnyomási prob-
lémáim miatt úgy éreztem, hogy nem tudom folytatni, nagyon felment a vérnyomásom.
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Dénes László – Jegyzőkönyv hitelesítő voltam, és a jegyzőkönyvben az van, hogy a polgármester
távozott az ülésről. De itt volt a doktor néni, szünetet kell elrendelni, hogy nézze meg légyszives, mert
rosszul érzem magam.

Léka János – És ez megint olyan, hogy csak bele van ültetve a jegyzőkönyvbe.

Radó Tibor polgármester – Én itt jeleztem, hogy rosszul vagyok. Nem felétek, a jegyzőkönyv vezetője
felé. Ennyi.

Léka János – De ne a jegyzőkönyvvezető fele, hanem a testületnek jelezzed. Gondolom, vagy már itt
több, mint négy éve. Tibi, ez egy utálatos dolog, mikor mosolyogsz. .pír van az arcodon, és akkor hü-
lyének nézel itt bennünket.

Radó Tibor polgármester – Lehűtsem az arcomat, hogy ne legyen piros?

Léka János – Átnézett rajtunk, mint az üvegen.

Radó Tibor polgármester – Hogy kezdted a mai mondandódat? Hogy rengeteg hibát követtem meg
követek el, és hogy nem tudod, hogy akarok-e távozni. Az én nevemben te nyilatkozol, utána én még
a bőrszínemet se változtathatom meg, még a vérnyomásom ellenére sem. Most döntsük már el.

Léka János – Visszatérve a Lacinak a .. közvetítés.

Radó Tibor polgármester – Második kérdésre: kisebbségi önkormányzat elnökének meghívó. Egy
olyan testületi ülésünk volt, ahol nem kapott meghívót. Ezért én tőle személyesen elnézést kértem,
valóban hibáztunk, nem küldtünk neki meghívót. Minden egyes rendkívüli testületi ülés előtt szoktam
vele egyeztetni, hogy tud-e jönni. Tehát tudom, hogy milyen egészségügyi állapotban van jelenleg,
illetve milyen elfoglaltságai vannak. Ha nincs kérdés, akkor harmadik: a kábeltévé közvetítéssel kap-
csolatban rendkívüli testületi üléseket nem szoktuk közvetíteni egyébként, a másik, hogy aki a közvetí-
tést végzi, nem ér rá.

Léka János – Én nem így tudom. Mert én megkérdeztem a Gyuszit, akkor, mikor volt az alakulásunk.
És azt mondta, hogy nem hívtak. Amit ti mondtatok, hogy nem ment bele Nagyér és Csanádalbertit.

Radó Tibor polgármester – Most a közös testületi ülésre gondolsz?

Léka János – Nem, a megalakulás. Tehát azóta nincs televízió, és valóban így van, követelik az em-
berek, mert kíváncsiak. Nyilvánvaló, hogy te se merted ezt felvállalni, hogy én bejelentem azt, hogy én
mit tettem, följelentést tettem, és ciki, a lakosság ezt megtudja. Pedig meg kell hogy tudja. Mert tudni
kell a lakosságnak, ők választottak minket, nem mi.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Bocs, ha nem lesz belőle semmi, akkor viszont perelhetek, ellened
mondjuk?

Léka János – Természetesen. Én megteszem a szükséges lépéseket, csak ti is.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Én nem teszek lépéseket.

Radó Tibor polgármester – Szerintem próbáljuk a testületi ülés végrehajtását egy kicsit követni. Tehát
ha valakinél van a szó, hagyjuk, hogy befejezze. Lehet jegyzetelni és utána viszontválaszolni, de ez
hogy egyszerre hárman beszélünk, ez szerintem nem vezet sehova. Tehát kábeltévé közvetítés. Ami-
kor a három település képviselőtestülete volt jelen, mikor a körjegyzőség megalakítása volt a téma,
illetve az utána lévő körjegyzőségi költségvetés tárgyalásakor ismételten hármas képviselőtestületi
ülés volt, akkor külön kérésre nem volt közvetítés. Mivel hogy annak a két településnek az SZMSZ-
ében nem szerepel a kábeltévé közvetítés, ezért kérheti azt, hogy ne legyen. Ők külön kérték, hogy ne
legyen közvetítés.

Csábi Jánosné – Nem tudom, ki szavazta egyébként ezt meg, mert hogy a tévé közvetítés én úgy
gondolom,  hogy a képviselőtestületnek kellett volna szavazni, hogy hozzájárul ahhoz, hogy közvetítés
legyen. És senki nem tudott róla, csak egyszerűen ide beállított Gyuszi.

Léka János – Nem csak úgy egyszerűen állított be a Gyuszi. Én a programomban, mikor csináltam,
legyen élő közvetítés. Na most nem csak én voltam rajta, hanem többen, tehát ez így alakult meg.
Most lehet, hogy ezt meg kellett volna szavazni, nem tudom ennek a formáját, de a lehetőség itt van,
szavazzuk meg. Mert arról volt szó, hogy volt aki érvelt azzal, hogy jöjjön el falu meghallgatásra. De
azért engedje meg a világ, ebbe a modern világba, hogy igenis ha itt a lehetőség közvetítés, akkor
miért ne nézze otthon. És ha problémája van, jöjjön el és mondja el. Köszönöm.
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Bertáné Kecskeméti Katalin – Az elmúlt két hétben volt erről szó, és az volt a válasz, hogy nem volt
olyan kamera, nem volt olyan berendezés, és ezért nagyon furcsa, mikor először megláttuk, hogy
hirtelen lett. Én jónak is tartom, szükségszerűnek is tartanám, de csak akkor, ha mindenki úgy gondol-
ja, hogy ennek létalapja van. A másik, ha elkezdjük közvetíteni, akkor mindent, vagy semmit.

Csábi Jánosné – Én csak annyit szeretnék hozzáfűzni ehhez, hogy semmi kifogásom nem lenne a
tévéközvetítés ellen, ha csak Pitvarosra vonatkozna. De ne haragudjatok, mi köze Orosházának, Me-
zőhegyesnek vagy Tótkomlósnak, vagy bárkinek ahhoz, hogy Pitvarosnak milyen problémái vannak.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Bár nem vagyon döntésjogosult ebben a témában sem, meg másban
sem, de azért figyelve a mai közvetítéseket és mai bulvárt, nagyon sok ember szemében nem az lesz
ám a hír, hogy 9,5 millió forintot megnyert az önkormányzat kerékpártárolóra, az lesz a hír, hogy felje-
lentette a két testületi tagot meg a jegyzőt.

Léka János – nem két testületit, ismeretlen tettes ellen. Mondtam, olvassátok el.

Radó Tibor polgármester – Én azt szeretném kérni a képviselőtestülettől, hogy a következő testületi
ülésen alkossuk meg a közvetítés szabályozását, hozzuk meg a szükséges határozatokat, illetve ne-
kem úgy rémlik, hogy hoztunk már határozatot, de inkább megnézem, nem vagyok benne biztos. És új
napirendi pontként ezt áttárgyaljuk. Ha nincs napirend előtt más, akkor szeretném a napirendi ponto-
kat az alapján módosítani, 4. napirendi pontban szereplő szociális bolt szerződését vegyük előre, min-
den más napirendi pont az eddig elhangzottak és írásban kiküldött anyag alapján történne. Nincs el-
lenvetés? Akkor kérem, szavazzuk meg a napirendi pontokat. Köszönöm szépen, egyhangú.

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Napirendi pontok elfogadása

154/2011.(VII.21.)

H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az alábbiak
szerint fogadta el:
1. Szociális bolt szerződése
2. KEOP (napelemes rendszer) pályázat benyújtására határozat meghozatala
3. Közoktatási intézmény Alapító Okiratának módosítása (körjegyzőség miatt)
4. Szociális Földprogramról rövid tájékoztató, határozat a részvételi szándékról
5. Sportkör

1. napirendi pont: Szociális bolt szerződése

Radó Tibor polgármester – És akkor a bolt bérleti szerződése napirendi pontban a testületi ülés elején
egy kétoldalas bérleti szerződés minta került kiosztásra. Nem tudom, sikerült-e ezeket elolvasni, vagy
hagyjunk-e időt rá. Vannak kérdések, vagy javaslatok?

Bertáné Kecskeméti Katalin – Én a szerződést magát próbáltam átnézni, és úgy látom, hogy korrektül
meg van fogalmazva benne minden. Egy kérdésem volna, hogy a későbbiek során, hogy ősszel szo-
kott lenni a vasgyűjtés. Hogy az üzlet működését akadályozza-e, hogy az udvaron van ilyen.

Radó Tibor polgármester – Ha válaszolhatok a kérdésre, a bolt gazdasági bejárata, mivel már törvényi
kötelezettség zárható udvaron keresztül gazdasági bejáratot biztosítani, az önkormányzat udvarán
történik, ami bele is van írva, ez nem probléma, az udvar mérete megvan ahhoz, hogy a vasgyűjtést le
tudjuk bonyolítani anélkül, hogy a gazdasági bejáratot akadályoznánk. Az ÁNTSZ magának az udvar-
nak az állapotát nem vizsgálja.

Anderkó Attila – Nekem is a gazdasági bejárattal kapcsolatban volna kérdésem. Akkor gyakorlatilag
ez mind hátulról fog bonyolódni, a kenyértől kezdve a tejig minden, igaz? A füves részt azt hogy fogjuk
kihidalni esetleg? Mert ugye van egy emésztőakna, meg fel lett durva.

Hedrichné Bánfi Szabina – Igen. Nem kell beállni az autóknak.

Anderkó Attila – Meg gondolom a kenyeresnek is lesz kulcsa a nagy kapuhoz, mert az valószínű jön.
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Hedrichné Bánfi Szabina – Lehet,hogy olyan a nyitvatartási idő, hogy én már itt vagyok, akkor behord-
ja. Addigra úgy tervezzük, hogy mi is itt leszünk.

Anderkó Attila – Meg hogy ha esetleg ilyen nagyobb autók jönnek, arra fel kell hívni a figyelmét, hogy
ne tegyen kárt.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Lehet arról valamit tudni, hogy az átalakítással kapcsolatos költségek
milyen nagyságrendet képviselnek? Körülbelül.

Hedrichné Bánfi Szabina – 1.130.000 jelenleg olyan, ami leírható. Ezen felül vannak még, de azok
már az én működésemhez tartoznak, nem az üzlet kialakításához.

Léka János – Még azt szeretném kérdezni, hogy ki volt a tervező, aki ilyen fonákul felrakta azokat az
ajtókat? Ez nevetséges. Mindenütt tele ajtó van, itt kívül van az üveges ajtó. Hát ilyet még a világ nem
látott.

Radó Tibor polgármester – Az üveges ajtó azért került fel, mert az épület az helyi védelem alatt áll,
ezért a homlokzatot nem akartuk nagyon megváltoztatni, ezért olyan formájú ajtót akartunk oda rakni,
ami eleve már megvan, tehát nem kellett nekünk finanszírozni, nem a bérlőnek a feladta, hogy a hom-
lokzatról gondoskodjon, ez a mienk, mi így tudtuk költséghatékonyan, magyarán ingyen megoldani.

Léka János – Most nem azt mondom Tibi, zárt ajtók, dupla ajtók, az van belül, és az üveges van kívül.

Hedrichné Bánfi Szabina – ha fordítva lenne az ajtó, ez a költséget minimum 300.000 forinttal növel-
né. Jelenleg már nem gyártanak akkora méretű ajtókat. Homlokzati változás lenne, sokkal több papír-
munka. Az egyik amit le kell rakni alapból 110.000 forint, és maga az üzletté nyilvánítás még plusz
építési hatóság Makó hivatalának megint 110.000 forint, plusz földhivatali bejegyzés, plusz széljegy-
zet. Tehát nem véletlen, hogy ne változzon. Az anyagába, hogy nem faajtó, abba is belekötnének.

Léka János – Hát a hentesüzleten lemez ajtó van.

Bertáné Kecskeméti Katalin – De ott eleve is úgy szerepelt.

Léka János – Hát akkor a homlokzaton mit változtatunk?

Radó Tibor polgármester – Akkor még nem ezek a szabályok voltak. Most nem változhat.

Hedrichné Bánfi Szabina – Négy éve jött ki ez az új jogszabály.

Radó Tibor polgármester – Kérdés a bérleti szerződéssel kapcsolatban? Javaslat?

Léka János – Most ez a 20.000 forint legalább egy 500 forintos, az is csak 35, mert 70 négyzetméter
durván. Az se olyan életveszélyesen nagy összeg szerintem. Tehát én javaslom az 500 forintos négy-
zetmétert. Mert kérdezgettem én több helyről, 1.500, 1.000 forint négyzetmétere az üzlethelyiségek-
nek.

Hedrichné Bánfi Szabina – Én nyilváníttattam üzletté, ezt csak így megjegyzem.

Léka János – Rendbe van, de hogy ki nyilvánítja, akkor is, de csak önkormányzati tulajdon.

Radó Tibor polgármester – szeretném megkérdezni Attilát, hogy ha ez üzleti titkot nem sért, és elárul-
ja, hogy körülbelül milyen négyzetmétert milyen áron bérelnek itt Pitvaroson.

Anderkó Attila – Megmondom őszintén, hogy én ezzel az árral viszont egyetértek Jani. Én korrektnek
tartom ezt az árat.

Radó Tibor polgármester – Mivel elhangzott egy javaslat a bérleti díj emelésére, ezt kénytelen vagyok
megszavaztatni. A határozati  javaslat Léka János részéről a bolt havi bruttó 35.000 forintos bérleti
díjról szól, aki ezzel egyetért, az kérem szavazzon most. 1 igen, 5 nem, 1 tartózkodás.

Bartáné Kecskeméti Katalin – Én amiért azt mondtam, hogy nem, pontosan azért, mert ez az árban
fog érvényesülni. Ha józan paraszti ésszel gondolkodik az ember, a kereskedő kire tudja ráhárítani a
költségeket? Az árban, a vásárlóra. Ha azt akarjuk, hogy szociális boltunk legyen, és elérhető árak
legyenek, akkor sajnos nekünk kell, mivel az önkormányzat járul hozzá, akkor érjük már el, amit aka-
runk.

Radó Tibor polgármester – Én úgy tudtam még, hogy több időnk van még a bérleti szerződés megírá-
sára, és megszavazására, de Szabina említette, hogy a további engedélyek kérelméhez szükséges,
csatolni kell a bérleti szerződést, ezért kell rendkívüli testületi ülésen tárgyalnunk ezt. Sajnos az idő
rövidsége miatt lehet, hogy nem tudtuk pontosan áttárgyalni az összeget, többekkel azért tudom, hogy
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beszéltem erről, és mondták, hogy korrekt ajánlat, ezért írtuk bele. Akkor én szavazásra bocsátanám
a bérleti szerződést. Mivel hogy módosítás nem történt, ezért az írásban kiosztott bérleti szerződés
szövegét szerezném elfogadtatni. Aki megszavazza ezen bérleti szerződést, az kérem szavazzon.

A képviselőtestület 6 igen és 1 tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Pitvaros, Kossuth L. u. 30. szám alatti bolthelyiség bérleti szerződése

155/2011.(VII.21.)

H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az önkormányzat tulajdonát képe-
ző Pitvaros, Kossuth L. u. 30. szám alatt elhelyezkedő nem lakás céljára szolgáló ösz-
szesen 70 m2 alapterületű helyiséget bolthelyiség kialakítása céljára bérbe adja
Hedrichné Bánfai Szabina Éva Mezőhegyes, Gárdonyi u. 6. szám alatti lakos részére
a jelen jegyzőkönyvhöz csatolt szerződéses tartalommal.

Felelős: Radó Tibor polgármester

Hat-áridő: 2011. augusztus 1.

Értesül:
- bérlevevő
- Körjegyzőségi Hivatal pénzügyi csoportja

Csábi Jánosné – Egy kérdés: mikor nyit a bolt?

Hedrichné Bánfi Szabina – Tehát most hétfőn adjuk be a működési engedélyt. És a szabadságok
szempontjából nem tudni hogy Makón hogy lesz.

Radó Tibor – Nagyon szépen köszönöm.

Léka János – De remélem hétvégén zárva lesztek.

Hedrichné Bánfi Szabina – Nem leszünk zárva. Vasárnapi nyitva tartás is lesz.

Radó Tibor polgármester – A székhely is itt lesz.

Hedrichné Bánfi Szabina – Ez az iparűzési adó szempontjából fontos.

Radó Tibor polgármester – Nagyon szépen köszönjük.

2. napirendi pont: KEOP (napelemes rendszer) pályázat benyújtására határozat meghozatala

Írásos anyag csatolva.

Radó Tibor polgármester – Ehhez írásos előterjesztés készült, melyet a testületi ülés elején lett kioszt-
va. Ha kértek időt ennek elolvasására, akkor jelezzétek. Ha van kérdés a pályázattal vagy előterjesz-
téssel kapcsolatban, esetleg javaslat, akkor kérem, tegyétek meg most. Akkor az előterjesztésben
szereplő nem kevés dologgal aki egyetért, az kérem szavazzon most.

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: KEOP-4.2.0/A/11 pályázati anyag benyújtása

156/2011.(VII.21.)

H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a KEOP-
4.2.0/A/11 pályázati kiírásra, „Művelődési Ház és tornaterem villamos energia terme-
lésének megvalósítása, fotovoltaikus rendszerrel” címmel. A pályázat megvalósításá-
nak pontos helyszíne: 6914 Pitvaros, Kossuth L. u., 33-35. szám – helyrajzi szám:
Pitvaros belterület 270/2 – alatt elhelyezkedő Erdei Ferenc Közösségi Színtér (Műve-
lődési ház) részét képező Iskolai Tornaterem. A beruházás megvalósítására benyúj-
tott pályázat teljes összege: 45.915.625 forint, melyből az igényelt támogatás
39.028.281 forint (85%), a saját erő pedig 6.887.344 forint (15%).
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Pitvaros Község Önkormányzata kijelenti, hogy a saját erő összegét, azaz 6.887.344
forintot – az OTP Bank Nyrt.-hez benyújtott hitelkérelem alapján – az OTP Bank Nyrt.
által folyósított „Sikeres Magyarországért” önkormányzati infrastruktúra hitelprogram
keretében kívánja bebiztosítani, mely hitelt ezennel az OTP Bank Nyrt.-től megigényli.
A képviselőtestület kötelezi magát, hogy a hitel futamideje alatt a hitelt a költségveté-
sébe betervezi, és vállalja a hitel plusz járulékai határidőben történő visszafizetését. A
hitel lejáratának napja a hitelszerződés megkötésének napjától számított 15 év.
Pitvaros Község Önkormányzata kijelenti továbbá, hogy a fenti pályázat alapján pá-
lyázatot nyújt be a 2011. évre kiírásra került, „az önkormányzatok és jogi személyisé-
gű társulásaik Európai Uniós fejlesztési pályázatai saját forrás kiegészítésé”-re – EU
Önerő Alap támogatásra. Erre tekintettel kéri a képviselőtestület az OTP Bank Nyrt.-t,
hogy a megkötendő hitelszerződés tartalmazza az önkormányzat részére az előtör-
lesztés lehetőségét a futamidő változatlanul hagyása mellett, amely az előtörlesztés
befizetése utána havi törlesztő részletek csökkenését eredményezi.
A képviselőtestület a hitel fedezetéül felajánlja a tulajdonát képező Pitvaros, Kossuth
L. u. 33-35. szám alatt elhelyezkedő, a Makó Körzeti Földhivatalnál 270/2. hrsz. alatt
nyilvántartott Erdei Ferenc Közösségi Színtér elnevezésű ingatlanát. Az ingatlan,
melynek az ingatlankataszter szerinti értéke 100.053.062 forint, a vagyoni rendeletben
forgalomképessé van nyilvánítva. A képviselőtestület megjegyzi, hogy a jelen határo-
zat keretében benyújtott pályázat alapján történő beruházás a fedezetként felajánlott
ingatlan értékét fogja növelni.
A képviselőtestület felhatalmazza polgármestert és a körjegyzőt a pályázat benyújtá-
sával, a hitelfelvétellel és a beruházás lebonyolításával kapcsolatos jogügyletek meg-
kötésére, szerződések aláírására.

Radó Tibor – Nagyon szépen köszönöm.

3. napirendi pont: Közoktatási intézmény Alapító Okiratának módosítása (körjegyzőség miatt)

Radó Tibor – Az Alapító Okirat módosítását a jegyző úr vázolja.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Csak annyiban került módosításra, hogy a feladatellátáshoz kapcsolódó
funkciójánál be volt írva az Alapító Okiratba, hogy a polgármesteri hivatal látja el a gazdálkodással
kapcsolatos dolgokat, mivel körjegyzőség lett, változott annyira, hogy ide a Csanádalberti – Nagyér
Pitvaros Körjegyzőség Hivatala kerül. Utána az Alapító Okirat egységes szerkezetbe foglalása a kö-
vetkező határozat, és én éltem a gyanúperrel még most délután megnéztem a megállapodást. Ebben
a hatodik oldalon az 5., 6. bekezdésben szerepelt a jegyző. Oda beírtam, hogy körjegyző, de ez meg-
állapodás módosítást jelent, úgyhogy egy határozatot kérnék arra is. Radó Tibor polgármester – Kér-
dés, észrevétel a határozati javaslattal kapcsolatban? Ha nincs, akkor kérem, szavazzuk meg az Ala-
pító Okirat módosítását. Köszönöm szépen, egyhangú.

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és
Napközi Otthonos Óvoda Alapító Okiratának módosítása

157/2011.(VII.21.)

N O R M A T Í V H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Petőfi Sándor Általános Iskola
és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Napközi Otthonos Óvo-
da Alapító Okiratának módosítását a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal elfogadta.

Felelős: Radó Tibor polgármester

Értesül:
- Magyar Államkincstár Szegedi Igazgatósága
- Társult települések képviselőtestületei
- Pénzügyi csoport Pitvaros

Kihirdetve: 2011. július 21.
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Hatályba lépés: a társult önkormányzatoknak e tárgyban hozott utolsó határozatát kö-
vető napon.

Radó Tibor – És az egységes szerkezetbe foglalását. Nagyon szépen köszönöm, egyhangú.

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: a Petőfi Sándor Általános Iskola és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és
Napközi Otthonos Óvoda Alapító Okiratának egységes szerkezetbe foglalása

158/2011.(VII.21.)

N O R M A T Í V H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Petőfi Sándor Általános Iskola
és Napközi Otthon, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Napközi Otthonos Óvo-
da Alapító Okiratának egységes szerkezetbe foglalását a jegyzőkönyvhöz csatolt tar-
talommal elfogadta.

Felelős: Radó Tibor polgármester

Értesül:
- Magyar Államkincstár Szegedi Igazgatósága
- Társult települések képviselőtestületei
Pénzügyi csoport Pitvaros

Kihirdetve: 2011. július 21.

Hatályba lépés: a társult önkormányzatoknak e tárgyban hozott utolsó határozatát kö-
vető napon.

Radó Tibor polgármester – A jegyző szó körjegyzőre történő kijavítása miatt kérem a Megállapodás
módosításáról szavazzunk. Köszönöm, egyhangú.

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Pitvaros Mikrotérség Általános Iskolai Oktatási Nevelési és Óvodai, Bölcsődei Nevelési Intéz-
ményi Társulásra vonatkozó Társulási Megállapodás módosítása és egységes szerkezetbe foglalása

159/2011.(VII.21.)

H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Pitvaros Mikrotérség Általános
Iskolai Oktatási Nevelési és Óvodai, Bölcsődei Nevelési Intézményi Társulásra vonat-
kozó Társulási Megállapodás módosítását és egységes szerkezetbe foglalását a
jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal elfogadta.

Felelős: Radó Tibor polgármester

Határidő: azonnal

A határozatról értesül:

- Társult Önkormányzatok képviselőtestületei

4. napirendi pont: Szociális Földprogramról rövid tájékoztató, határozat a részvételi szándékról

Radó Tibor – Ezzel kapcsolatban is készült egy tájékoztatás Attila részéről, nem tudom, el tudtátok-e
olvasni. Ha valaki kér még időt rá, az jelezze.

Léka János – Csak annyi, hogy a földterületek, azok honnan jönnének össze?
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Radó Tibor polgármester – A földterületek meglévő, nem bérbeadott földterületekről, illetve akár fo-
lyamatban tudunk bérelni földterületeket, ezeket is összeírta a Tamás, illetve meglévő földhaszonbér-
letek megszűnésével a következő évben azokat is tudjuk használni.

Léka János – Mert azért hogy van bérleti szerződésem, de hát ha nem jön össze az a terület, nagyon
szívesen adok annyit, amennyi kell. Visszaadom az önkormányzatnak, de ne maradjon parlagon
egyetlen egy darab föld se. Ott vannak a Jaffás mögött, Ikládi fele, gazba állnak a földek, nincsenek
beművelve, azokat vissza kell szedni. És a rendes gazda módjára. Amennyiben tehát ha szükség van
rá, nagyon szívesen azért, hogy van egy szerződésem, nagyon szívesen, azt mérjük ki pontosan, és
akkor az önkormányzat, tehát partner vagyok benne.

Radó Tibor polgármester – idén 5 bérleti szerződés lett felülvizsgálva, mely érvényben volt, ebből 4-et
más bérlőnek átadtunk év közben, mert a bérlő nem művelte a földterületet, gazos volt, bejelentések
érkeztek rá, és egy bérlet szerint nem tudtunk új bérlőt találni rá,mert július hónapban már ki fog bé-
relni egy gazos szántóterületet, egy kertről van szó, ezt közmunkaprogramon keresztül próbáltuk va-
lamennyire tisztán tartani. Tehát a legkisebb költséggel, kézi kaszálással. De nyilván ezek a földterüle-
tek is beletartoznak a programba. Annyit kell róla tudni, hogy augusztus 5-i beadási határidővel van a
program, és nem olyan rég tudtunk meg róla egyáltalán információt, sőt még minden kérdésre a mai
napig nem kaptunk választ. Éppen ezért nem tudunk pontos négyzetmétert mondani a földterületek
méretéhez, ugyanis a programban részt vevő közfoglalkoztatottak számától, a földterületek besorolá-
sától is függ, illetve rengeteg összetevője van a pályázatnak. Az előterjesztésben az is benne van,
hogy ha a körjegyzőség 3 települése közösen pályázhat, akkor megint egy kicsit más feltételek van-
nak, hiszen akkor közösen kell a földterületeket is és a programban részt evő munkások számát is
számolni.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Olyan kérdésem van, hogy a programban résztvevő munkások önma-
guk felajánlásával fognak részt venni ebben a munkában, hogy megkapják ezt a földet és ezt művelik,
ez önálló vállalás, vagy pedig a közmunkaprogram keretében történik felügyelet, tehát ezeknek a terü-
leteknek megművelése, mert nem mindegy.

Cződör Attila – Nem közmunkaprogramban. Önálló magánszemélyként támogatottak. Szakmai fel-
ügyeletet kell gyakorolni az önkormányzatnak felettük, tehát ellenőrizni kell, hogy elvetették-e a vető-
magot, művelik a területet.

Bertáné Kecskeméti Kazalin – Ne egy ilyen félve kieresztett dolog legyen, tehát az hogy most valaki-
nek odadobunk állatokat meg magokat…

Radó Tibor polgármester – Az előterjesztésben nem szerepel ugyan, a programnak kötelező eleme
agrár végzettségű személynek a foglakoztatása, szerencsére finanszírozza a program, jelenleg most
is közfoglalkoztatás-szervezőként működik.

Léka János – Ha ez így fog működni, hogy adunk valakinek lehetőséget, abból nem lesz semmi, ezt
már előre elmondom. Itt vagy komolyan kell venni, ami a Katinak is az aggálya, vagy ne azért dolgoz-
zon, hogy a kocsmába elhordja, most ennyit visz el, most annyit visz el, hanem azt ha egy mód van rá,
vagy a konyhánkra kerüljön be az a növény, és ne kelljen megvenni, és nyilvánvaló kedvező a finan-
szírozás, mert 95%-os, gyakorlatilag azt az 5%-ot hozzátesszük. Hát azért ne szabadjára, hogy kap-
nak egy bért, és akkor lődörögnek össze-vissza. Ez nem vezet sehova. Nem ismerjük a pontos leírást.
Én nem tudom, hogy… beszélünk valamiről, és nem tudjuk, hogy miről beszélünk.

Csábi Jánosné – Én ahhoz szeretnék csatlakozni, én azt akartam kérdezni, ha van felügyelet, ha
nincs, sajnos elég tapasztalatunk van. Hogy hogy dolgoznak önállóan. Tehát ha ebbe a programba
úgy lehet bevonni, akik képesek arra, hogy önállóan felelősséget vállaljanak. És önállóan képesek
dolgozni.

Radó Tibor polgármester – Hogyha reagálhatok, a közfoglalkoztatás jelenleg Pitvaroson két irányból
működik, az önkormányzat által foglalkoztatottak, ezek általában 4 órában foglalkoztatott személyek,
és főleg női munkaerő; míg a vízgazdálkodási társulás 8 órás munkaidőben hosszabb szerződéssel
és férfi munkaerő. Mind a két oldalon voltak rossz tapasztalatok, ebben az évben is, mint minden év-
ben, a szankciók megtörténtek, váltunk meg alkalmazottól. Egyik vissza is jött és ígéri, hogy jól fog
dolgozni, ha újra alkalmazzuk. Mondtam, hogy sajnos nem tehetjük meg, mert csak egyszer lehet
megtenni, és akkor kellett volna gondolkoznia, ugyanis így még elvesztette a szociális segélyre való
jogosultságát is. Ezt többszörösen hangoztattuk, minden segítséget megadtunk, és aki nem élt vele,
igenis megváltunk tőle, mind a vízgazdálkodási társulat részéről, hiszen figyelembe veszik a javaslata-
inkat. Annyit még kiegészítésnek, hogy Makó kistérségben egyetlen településként Pitvaroson működik
a vöröskereszt által ez a gazdálkodási mód, melyben vetőmagot osztottak a szociálisan érzékeny
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családoknak. Ezeket el kellett vetni, dokumentálni, elszámolni vele. Szóban rengeteg dicséretet kap-
tunk, hogy nagyon jól működik a program. Ezért is építettek erre a programra, és ezért van esélyünk
megnyerni ezt a pályázatot. Jani felvetésére reagálva, hogy nem ismerjük a pályázat szövegét, fejből
meg nem mondom, hogy hány oldal, nagyon sok. Szerintem senki nem olvasná el.

Léka János – Tibi, rendbe van. De az, hogy még több föld parlagon legyen, gazba álljon, annak nincs
értelme.

Radó Tibor polgármester – Ebben igazad van.

Cződör Attila – Nem kapnak érte fizetést, magánszemély vesz részt ebben, gyakorlatilag amit ő meg-
termel a saját céljaira felhasználhatja.

Léka János – Ilyet nem találunk, ezt jobb, ha elvetitek.

Cződör Attila – Szociális segélyként működik.

Radó Tibor polgármester – Én úgy érzem, hogy a semminél mindenféleképpen több és jobb.

Léka János – Nekünk nem.

Radó Tibor polgármester – Nekünk már az is jó, ha a lakosságot segítjük, nem?

Léka János – Mivel segíted? Hogy ott marad egy nagy gazfészek. Rossz ilyen mondani, az emberek
egyszerűen olyanok, amilyenek.

Radó Tibor polgármester – Jani, most is gazfészek. Nekünk kell lekaszálni a kerteket. Mert nem bérli
senki.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Tehát kapnak vetőmagot, saját felhasználásra is, azok az emberek, akik
rászorulók. És arra használná, amire akarja.

Cződör Attila – Nem arra, amire akarja, tehát gyakorlatilag megkapja a vetőmagot, szaporítóanyagot,
amit el kell ültetni arra a földterületre, művelni kell azt a földet. Ami megterem azt a földön, azt saját
részre felhasználhatja. Ha netán van fölösleg, akkor azzal szabadon rendelkezik, tehát eladhatja.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Tehát ellenőrizni kell, és ha ezt nem teszi meg, akkor milyen szankciók
érik?

Cződör Attila – Gyakorlatilag segélyezési rendszerből kizáratja magát. A szociális rendeletbe ha ben-
ne lesz.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Tehát van szankció, ha ezt nem normálisan csinálja. És ki azt, aki ezt
ellenőrzi? És erre nekünk egy rendeletet kell hozni. Ez egy nagyon jó dolog, de én akkor tudom támo-
gatni, ha ez valóban megvalósulást jelent. Viszont ez nagyon jó azoknak az embereknek, akik ebből
pluszt tudnak, saját magukat, családjukat ellátják. Ez egy nagyon jó dolog akkor, ha ez valóban konk-
rétan meg is valósul. Ez nekünk nem plusz költség, az ellenőrzést viszont akkor biztosítani kell nagyon
szigorúan.

Csábi Jánosné – Tehát gyakorlatilag ez úgy néz ki, hogy segélyt, meg a vetőmagot meg mindent hogy
műveljék a földet. Ugye?

Radó Tibor polgármester – Nincs bérről szó. Annyi, hogy az eszközök, amiket be lehet szerezni a
programon belül, 100%-ig támogatott dologról beszélünk. Annak a tulajdonjoga az az önkormányzaté?

Cződör Attila – Például ha veszünk egy traktort, akkor az az önkormányzaté.

Bertáné Kecskeméti Katalin – A másik dolog, hogy én el tudom képzelni, hogy kézi szerszámokkal is
meg tudják csinálni.

Léka János – De ha veszünk gépet, az az önkormányzaté marad. Ha már mást nem csinál, az a gép
itt marad.

Anderkó Attila – Én azt szeretném kérdezni Attilától, hogy akkor most van egy földterület. Odaadjuk
egy illetőnek, aláírja a szerződésbe, hogy vállalja, hogy műveli. Az első beművelést neki kell finanszí-
rozni?

Cződör Attila – Ez végül is megállapodás kérdése lesz.

Radó Tibor polgármester – Én annyi kiegészítést szeretnék arra, hogy gazos kert, meg hogy nem fog
működni a program, lehet lucernát is. Azt azért könnyebb egy kicsit tisztán tartani.
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Léka János – Tibi, tudod mi pénzbe kerül azt? Levágatni, báláztatni, rendsodrózni? Ezektől az embe-
rektől 5 forintot nem tudsz elkérni, nemhogy vágd le Jani, és akkor fizesd ki.

Radó Tibor polgármester – Nem mondok nevet, elég hátrányos helyzetű családfenntartóról beszélünk,
közfoglalkoztatásban dolgozik most a vízgazdálkodásnál itt Pitvaroson, ő évek óta – szerintem Laci
tudja is hogy kiről van szó – a Deák utcán a lucerna mellett széles az árokrész. Ő mindig tisztán tartja
és viszi haza az állatoknak azt a szénát, amit ott lekaszál.

Léka János – Tudok ellenpéldát is. Egy szintén hátrányos helyzetű, azt mondtam neki, kapsz 10.000
forintot, van ott maglucernám. Mondom adtam neki ilyen bozótvágó kést is, csak csapkodd ki úgy
deákba, hogy magot ne hozzon, tehát a gyomot. Reggel 5 órakor hajnalban kint vagyok. Kimegyek 4.
nap, nézem nincs senki. Elmentem, ó hát meg fogom csinálni. Hát ne csináld.

Harcsás Ferenc – Szerintem zárjuk rövidre. A lényeg az, hogy nekünk nem kerül pénzünkbe, eszkö-
zöket vásárolhatunk, ha nyerünk, próbáljuk meg.

Bertáné Kecskeméti Katalin – És kérnénk, hogy ha lehet, időnként, havonta beszámolót.

Radó Tibor polgármester – Polgármesteri beszámoló végén.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Hogy hogyan zajlanak az ellenőrzések, kik kapták meg, tudjunk róla, és
ha tudjuk hogy kik kapták meg mi is ha arra járunk…

Léka János – Testületi tagok vagyunk, hát hogyne tudnánk meg. Ez egy nagyon jó dolog, csak nem
élnek az emberek sajnos vele. De legyen úgy.

Radó Tibor polgármester – Észrevétel, javaslat a napirenddel kapcsolatban? Na nincs, akkor kérem a
képviselőtestület fogadja el a tájékoztatót és ez alapján hozzon határozatot a pályázaton való részvé-
telről. Aki egyetért, kérem szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú.

A képviselőtestület 7 igen szavazattal úgy foglalt állást, hogy részt kíván venni a szociális földprog-
ramra kiírt pályázaton. A pályázati anyag összeállítására felkéri a polgármestert.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Eléggé szoros a határidő. Még nem dőlt el, hogy három település együtt
is benyújthatja, vagy külön-külön, kell településenként. A pályázati anyag összeállítása ettől is függ.
Harcsás Ferenc – Még egy kérdésem van. Ezt a földterületet ki fogja felszántani?

Bertáné Kecskeméti Katalin – A pályázatba bele lehet építeni a költségét?

Radó Tibor polgármester – Minden költséget beszámíthatunk.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Még egy kérdés: hogy ha a körjegyzőség többi községével együtt nyújt-
suk be, akkor csökken a mi foglalkoztatható létszámunk?

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Nem.

Radó Tibor polgármester – Változott a kiírás is egy kicsit, még mindig nem végleges a dolog, és ezért
azt tudom mondani, hogy nagy valószínűséggel jövő héten is kell egy rendkívüli testületi ülést tartani.
Én jövő héten csütörtökön a Balatonra megyek, javasolnám az augusztus 1. hétfőt, mindenképpen 5-e
előtt kellene. Ha csütörtök, akkor nem leszek ott.

Léka János – Itt van az alpolgármester, és megoldja.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Én nekem olyan szempontból minél távolabbi időpont jó, hogy minél
több szabályzatot össze tudjak hozni.

Radó Tibor polgármester – Attilát kérdezem, ha 1-én lesz a testületi ülés, akkor az 5-ei beadási határ-
idő tartható?

Cződör Attila – Persze.

5. napirendi pont: Sportkör.

Radó Tibor polgármester – Van még egy napirendi pontunk, melyet említettünk. Át is adom a szót.

Harcsás Ferenc – Kértem időpontot a polgármester úrtól, voltam nála. És mint emlékeztek, két hete
mikor volt ez a körjegyzőség, bevonultunk oda a polgármester irodájába, és beszéltünk erről a sport-
körről. Akkor a polgármester úr volt a leglelkesebb.

Radó Tibor polgármester – Konkrétan a múlt héten a Pétert hívtad be a Zsuzsa irodájába, és én vélet-
lenül, mikor mentem Péterért, akkor csatlakoztam félúton, de mindegy.
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Harcsás Ferenc – Jó, oké, akkor kérdeztem meg Pétert, hogy miért nem történt meg az, amiről be-
széltünk. És tegnap a polgármester úr kijelentette, hogy szünetelteti a sportkör működtetését, szüne-
teltetni akarja, habár ezt gondolhattam volna, mert a lányaim már mondták, hogy a Pitvaros honlapján
mint civil szervezet nem szerepel már. És a polgármester úr kijelentette pár vízügyes vagy közhasznú
munkás előtt, hogy a sportkör meg fog szűnni. Én megkérdőjelezem a polgármester úrnak a szavahi-
hetőségét, és ez elég szomorú dolog, mivel a falu első emberének legalábbis szavahihetőnek kell
lenni. Amit kimondok, azt kimondok. Ha nem, akkor nem. Nem hitegetni, egyfolytában kérdezgetik az
emberek, lesz? Lesz. Hogy ne szűnjön meg egy jó, működő településen, mind működik. Mi fogja ösz-
sze az embereket? Úgyhogy én nagyon szomorú vagyok és elkeseredett, és emiatt, hogy így döntött a
polgármester, tudom, hogy tegnap elsorolta megint, hogy 15 millió minusszal vette át az előző pol-
gármester úrtól. Szerintem megkérdezhetnéd a falu lakosságát is, nemcsak aki a számítógépek körül
ugrál a Provitánál, vagy a teleházban, vagy ahogy nevezzük. Gyuszi, én nem téged bántalak.

Dénes László – Én kikérem magamnak, ami itt elhangzik. Nem így történt.

Radó Tibor polgármester – Közben reagálok. Én azt mondtam Feri tegnap, hogy október elsején a
pénzügyi helyzetünk a számla alapján 15.366.000 forint minuszt mutatott. Október 8-án átvettem a
hivatalt, én is, Laci is, illetve még páran aláírtuk, ott 6,5 millió forint hiány szerepel. Ezt mondtam teg-
nap, bocsánat, mert meghazudtoltál. Én ezt mondtam tegnap. Nem azt mondtam, hogy 15-tel vettem
át.

Harcsás Ferenc – Figyelj, azt mondasz, amit akarsz.

Radó Tibor polgármester – Hogy folytassam a számadatokat: december 31-én 11,7 millió forint volt a
hiány a számlán. Ugyan január elején rögtön bérfizetés. Ha kell, akkor még tudok ilyen számadatokat
mondani. A polgármester beszámolójában mindig szerepel az aktuális pénzügyi helyzet. Október óta
mindig szerepel az aktuális számlaegyenlegünk. Mondtad, hogy kijelentette, azt, hogy a civil szerveze-
tet megszüntetem. Mondtam neked tegnap, hogy …

Harcsás Ferenc – Nem azt mondtam azt mondtad, hogy szünetelteted. Az annyit jelent, hogy meg-
szűnik.

Radó Tibor polgármester – Nem szüneteltethetek civil szervezetet, aminek nem vagyok tagja, vagy
felügyelőbizottsági tagja, stb.

Harcsás Ferenc – Átvitt értelemben véve. Egyetlen valaki, aki ad pénzt ahhoz, hogy működjön egy
civil szervezet, az az önkormányzat volt idáig is, meg ezután is nem tudom ki adna pénzt ahhoz, hogy
ilyen működjön, ilyen kistelepülésen, hogy szerinted ez mi?

Radó Tibor polgármester – Egyetlen egy dolgot mondhatok és mondtam: hogy nem tudjuk kifizetni a
második félévi támogatást. Mert nincs pénzünk. Ezt nem egyszer mondtam. Nem tudjuk kifizetni, mert
nincs a számlánkon pénz. A hitelkeretből sincs már pénz.

Dénes László – Én annyit szólnék az egészhez hozzá, hogy meg kell fontolni akkor, hogy egy polgár-
mester mikor mit mond. Mikor bementünk a közös testületi ülés után egy munkaértekezletre, és sze-
rintem ott volt minden egyes képviselő, ott a sportról beszéltünk, elhangzott, hogy jövő héten ezt a
pénzt át fogod utalni, és azt is hozzátetted még, hogy a képviselők tiszteletdíját is azt is át fogod utal-
ni. Ha valaki ilyet kijelent, annak súlya van. Egy polgármester szájából meg főleg súlya van, ha egy
ilyet kijelent. Vagy nem kell kijelenteni, vagy ha kijelentek valamit, akkor azt kutyakötelességem vég-
rehajtani. Ilyet, hogy ott 14 szem előtt teszel kijelentést, és utána két hét múlva másképp nyilatkozol,
másképp mondasz, hát ez kicsit nem tudom mire vélni, ez igazából nem az egyenes gerincnek a jel-
lemzője. Vagy kijelentek valamit, és akkor akárhonnan, de teljesítem, vagy nem jelentem ki, azt mon-
dom, hogy nincs módom, nem tudom megoldani, nincs pénzünk, de akkor kérünk egy pontos elszá-
molást is, hogy miért nincs pénzünk, azt a pontos elszámolást, amit Csábiné körülbelül kétszer kért
már, a tavalyi évvel kapcsolatban is. Még mindig nem kaptunk pontos elszámolást. És mondjuk ezt
nem neked kellene mondani, de most ha így kijött, hogy 15 millió meg 6,7 millió, ez valóban annyi volt,
de utána kaptuk meg a 2,2 milliót a biztosítótól.

Radó Tibor polgármester – Szeptemberben kaptuk meg jó részét.

Dénes László – Novemberben kaptuk meg a 10,2 milliót. Úgy, hogy a viharkár nagy részét elvégeztük
már, a költségvetésből fedeztük. Utána kaptunk meg még 5-7 millió önhikit, amit ugye szeptemberben
kellett benyújtani, a régi testület benyújtotta 5,3 milliót és végül 5,2 millió önhikit kaptunk. Kaptunk 1
millió forintot az idősbarát önkormányzatra is, ez 17 millió forint. Ezt kellene elszámolni, nem látunk
igazából ebből semmit, nem tudjuk, hogy mi van vele. Nem is ezzel van igazából nekem bajom, ha
egy polgármester azt mondja, hogy kifizetjük, 6 személy jelenlétében, akkor kutyakötelessége végre-
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hajtani. Vagy azt mondom akkor, hogy nem tudom kifizetni, nincs rá lehetőség. Ez egy nagyon csúnya
dolog.

Harcsás Ferenc – Én nem is foglalkoztam volna tovább ezzel az üggyel, ha akkor elhangzik. Hülyének
nézel. Tudom, nem szüntetheted meg természetesen, de az viszont, hogy amit elmondtam, az önkor-
mányzat támogatta, szponzorálta az egészet, és ha tényleg lett volna egy határozat, nem tudjuk fizetni
és kész.

Radó Tibor polgármester – Akkor azért most már szeretnék reagálni. Kezdem ott, hogy a jellemábrá-
zolásomat és azt, hogy gerinces vagyok-e avagy sem, ezt most azonnal visszautasítom, mert én nem
mondtam neked soha ilyet, úgyhogy te se mondj nekem légy szíves. Hitelállományunk. Igen, Magdi
kérte a hitelállományunknak az állapotát, ezt legutóbb Erzsike el is készítette, a legutóbbi testületi
ülésre el is hozta. De mivel hogy itt hagytam a testületi ülést, ezért nem tudtam ezt átadni. Most nincs
itt Erzsike, nélküle meg nem akartam ilyenbe belemenni, mert nem tudok válaszolni a kérdésekre. De
igen, legközelebb be fog kerülni, legalábbis meg fogom próbálni. Az, hogy a biztosítást mikor kaptuk
meg, és mennyit; az önhikit mikor és mennyit; illetve az idősbarát önkormányzat díjnak az összegét
hogy mikor kaptuk meg, erről is akkor igen, ki fogok térni erre a részre. Feri: mikor én május hónapban
mondtam hogy igen, fogunk fizetni, akkor te mit kértél tőlünk? Az első félévből maradt 100.000 forintot.
Erre tettem ígéretet?

Harcsás Ferenc – Igen.

Radó Tibor polgármester – Kifizettük?

Harcsás Ferenc – Ki.

Radó Tibor polgármester – Akkor miért mondod azt, hogy nem tettem eleget annak amit megígértem?

Harcsás Ferenc – Hát…

Radó Tibor polgármester – Feri! Első félév 100.000 forintjáról beszéltünk akkor? Nem.

<vitatkoznak>

Dénes László – Erről beszélj, Tibi, amiről mi beszélünk.

Radó Tibor polgármester – Szeretném befejezni. Ha már nálam volt a szó. Igen, az energiahivatal által
lehívott összeg, ami akkor 8,5 millió forint volt, volt 8.5 millió forint lehívásunk a 14 napos törvényi
határidőn belül nem érkezett meg, egész pontosan 5. hétre kaptuk meg ezt a pénzt, tehát később,
mint ahogy mindenki írásban, telefonon ígérte, vagy törvényességnek megfelelően kell kapnunk. Mi-
korra megkaptuk ezt az összeget, Csanádpalota leinkasszózott belőle annyit, hogy már nem voltunk
fizetőképesek, mert vagy fizetést fizetünk, vagy kifizetjük az ilyen jellegű kifizetéseinket, mely valóban
be van tervezve a költségvetésünkbe, nekem kötelességem kifizetni, mint végrehajtónak, csak nem
tudjuk. Mert hiába írom alá én az átutalást, hogy ha a bank azt mondja, hogy ne röhögtess, nincs any-
nyi pénzetek, már a hitelből sincs. Tehát nem tudjuk kifizetni. Folyamatosan kapjuk a felszólítást, hogy
kikötik a villany és gázszolgáltatást. Mert nem tudtuk fizetni. Most jelenleg 30 napot meghaladó rezsi-
költség lemaradásaink vannak. 60 napot meghaladó számlatartozásunk 2 darab van. Mind a kettő
aránylag kis összegű, ezen felül van egy megállapodásból kötelezettségünk, a Provita Segítő Szolgá-
lat felé a II. negyedévi hozzájárulásunkat se fizettük még ki, amiért működtetik a művelődési házat. És
a sport megkapta a II. negyedévet. A Provita nem. Mert azt megígértem, és át lett utalva. Tehát én
midig is arra adtam ígéretet, hogy a II. negyedévből származó 100.000 forintot igen, átutaljuk. Ezt
megtettük.

Dénes László – Nem erre adtál ígéretet.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Egyébként tényleg csak közbeszólás, hogy Csanádpalotának az inkasz-
szója, mint ahogy Csanádalbertit is, nagyon váratlanul ért bennünket.

Dénes László – De akkor azt mondja, hogy nem kaptuk meg a pénzt. Nincs, nem lesz átutalva. Azért
ültünk be a testületi ülés után. A sport miatt ültünk le. Nem erről beszél a polgármester. Nem az első
félévről volt szó.

Anderkó Attila – Én csak annyit szeretnék hozzászólni, hogy amikor volt a közös testületi ülés után ez
a pillanat, tényleg nem az első félévről volt szó, hanem arról volt szó, hogy Feri felvetette ezt a dolgot,
hogy gyerekek, mit csináljunk, mert nevezni kéne és fizetni kéne. Akkor tényleg volt szó arról, hogy
kapunk ezt az áram-valamit, 15 napos határidővel, erre is emlékszek, és biztosan tudom állítani, hogy
ez így történt. Én nekem csak az a problémám az egész dologgal, hogy jó, hogy most így jártunk,
hogy Csanádpalota leinkasszózott minket…
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Bertáné Kecskeméti Katalin – Nem tudtuk előre, hogy inkasszózni fog?

Anderkó Attila – Nem tudtuk.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Csak ezt nem így szokták csinálni.

Anderkó Attila – Megtörtént, mert sajnos megtörtént, mindig a kommunikáción múlik sok minden, hogy
akkor szólni kellett volna akár az érintettnek, Ferinek, azonnal, hogy leinkasszóztak minket, nagy gáz
van, mit csináljunk. Szerintem ennyit kellett volna csak csinálni, és a kommunikációra nagyon rá kell
hangolódni mindannyiunknak, mert ott múlik minden. Én legalábbis ennek a híve vagyok.

Radó Tibor polgármester – Elnézést, kettő jelentkező is van, tartsuk már be. Köszönöm szépen.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Röviden szeretném csak mondani, hogy ma volt éppen Csanádpalotán
az inkasszó miatti helyzettel kapcsolatban Csanádalberti polgármestere kezdeményezésére összehí-
vott bennünket Kovács Sándor, illetve a polgármestereket, jegyzők csak csapódtak hozzá. Lényeg az,
hogy ott volt arról szó, csak így megjegyezve, hogy talán Csanádalberti nem akar több rosszat okozni
a társulásnak, ezzel hogy tartozik és tartozik, és hát kilépés szándékot fontolgat. Mindegy, a végére az
lett, hogy legyünk toleránsabbak egymással, a kommunikáció, stb., mert elég rossz helyzetben va-
gyunk mindannyian, úgyhogy alapvetően ne piszkáljuk egymást. Sanyi elmondta most, hogy – igazat
adtam neki abban, amit csinált, de valóban a módja, hogy előtte egy telefon, hogy gyerekek, inkasz-
szózunk, és Csanádalbertit nagyon nehezen érintette, hogy a 3.070.000 vagy  3.040.000 forintból
maradt náluk 100.000 forint talán. De lehet, hogy még annyi se, annyit kaptak tőlük. Tehát nagyon
rosszul érintette őket. Ha szólnak, nem ilyen derült égből villámcsapásként ér. Lényeg az, hogy el-
mondta Sanyi azt, hogy az ő könyvvizsgálójuk eléggé sarkos hölgy, ő kifejezetten kérte azt, hogy ugye
az önhiki benyújtásához igazolásképpen, hogy ők mindent megtettek azért, hogy lejöjjenek a pénzek,
ők ezért még inkasszót is alkalmaznak, és hát ezért inkasszóztak. A másik dolog, hogy teljesen feles-
leges a mostani önhiki szerint, hogy mit adsz be, mit nem adsz be, litániát írsz mellé, vagy örülünk, ha
a számadatokat egyáltalán átnézik, szöveg nincs, és akkor is egészen másra fogják adni az önhikit,
mint amire te kéred. Az viszont igaz hogy az inkasszó előtt egy telefont megereszthettek volna. Tehát
biztos, hogy minél rosszabb a helyzet, annál nyugodtabban meg egymást tiszteletben tartva kellene
beszélgetnünk.

Léka János – Csak ezt az inkasszózást már mióta itt feszegetjük testületi ülésen. És itt házon belül is,
most már házon belül is, mert február óta vagy Péter a jegyzője ott is. Ki vergődik a másikkal? Most én
haljak meg a szomszédim helyett? Ha lehetőség, nekem van igazam. Ez nonszensz. A másik: most
mennyi a pénzünk a bankban, és mennyi a kifizetetlen számla?

Radó Tibor polgármester – Hát nagyjából tudok számadatot mondani, szerintem olyan 8 millió alatti
kifizetetlen számlánk van jelenleg, a bankszámlán hitelkeretünk talán van még 1-200-000 forint. De
most az óvodáztatási segély ki is ment róla, mert az célzott támogatás, azzal nem lehet mit csinálni.
Egyébként Csanádpalotának még tartozunk 2 darab számlával, 1.365.000 forinttól beszélünk. Mind a
kettő lejárt.

Léka János – Nem olyan nagy összeg ez a sport is, adnál neki 100.000 forintot, vagy nem tudom,
hogy mennyi az égető szükségesség.

Radó Tibor polgármester – Nem tudok adni, mert nincs a számlán.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Kétségtelen, hogy a sportkörnek, meg lenne még pár másik civil szer-
vezet is, amelyik pénzt kér. Keresnek nap mint nap cégek ajánlatokkal, de én a meglévőket is mondo-
gatom le mert egy fillérünk nincs. Vagy fizetést fizetünk, vagy nem. Mindig azt mondjuk, hogy nem
biztos a fizetés, de most nagyon nem biztos a fizetés. El kell dönteni, mert utána magadra veszed azt,
vagy magára veszi bárki is azt, hogy 70 dolgozó nem kap bért. Nehogy azt hidd, hogy azért nem fizet-
jük a tiszteletdíjat, mert van, és akkor ülünk rajta.

Radó Tibor polgármester – Csak körülbelül 30 dolgot tudok így felsorolni, ami törvénytelen azért, mert
fizetésképtelenek vagyunk.

Dénes László – Az a baj ezzel kapcsolatban, hogy ezt csak így, nem fizetjük. Millióegyszer leültünk,
és lehetett volna olyan döntést hozni, hogy igen, bocs, de nem fizettünk. Amikor hetente találkozunk
újabban, és nincs egy ilyen döntésünk, és nem is lesz ilyen döntés, mert szerintem senki nem fogja
most már megszavazni, akkor kellett volna, hogy nem lesz kifizetve a tiszteletdíj. Arról volt szó, hogy
oda kell állni, és azt is tudomásul vette volna a Feri, hogy nincs.

Csábi Jánosné – Csak én az inkasszót akartam, hogy engem rettenetesen felháborít ez az egész.
Mindenki inkasszózik felénk, ugyanakkor meg amikor kijön az anyag, abban benne van, hogy több
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mint 2 millió kintlévőségünk van. Most akkor mi nem tételezhetjük föl, hogy adhatunk be önhikit, mert-
hogy nekünk ennyi kintlévőségünk van, és nem is teszünk semmit annak érdekében, hogy ezt behajt-
suk. Tehát ugyanez vonatkozik ránk is, amivel ők indokolják.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Jó, de én azt mondtam utána, hogy az nem indok.

Csábi Jánosné – Mert ez is őrület, ide figyeljetek, hogy itt marjuk egymást, mert tényleg marjuk egy-
mást már mióta, és itt röhögnek rajtunk, hogy mi majd eltartjuk őket, mert veszünk föl hitelt, meg fizet-
jük a kamatokat.

Anderkó Attila – Én csak Feritől szeretném megkérdezni, hogy most mekkora összegre volna szüksé-
ge a sportnak tűzoltásnak?

Harcsás Ferenc – Szeptember végéig, 200.000 forint. Utána majd októberbe.

Radó Tibor polgármester – Nekem 400-at mondtál tegnap is.

Harcsás Ferenc – Tibi! 2+2. Azért mondtam 4-et, hogy ne kelljen cigánykodnom, minden héten telefo-
nálnom.

Anderkó Attila – Akkor gyakorlatilag szeptember végéig le kellene perkálnod legkevesebb 200.000
forintot?

Harcsás Ferenc – Persze. Nevezés, minden.

Anderkó Attila – Most elhangzott nagyon sok ígéret, de szeptember végéig sincs esélyünk arra, hogy
azt a 200-000-et belerakjuk?

Radó Tibor polgármester – Én nem látom a lehetőséget rá. Mondom, közel 30 törvénytelenséget kö-
vettünk el most azáltal, hogy nem fizettünk ki olyan dolgot, amit pl. munka törvénykönyve előír. Ka-
pásból a képviselői tiszteletdíj, a köztisztviselőknek a kötelező kifizetés, és sorolhatnánk itt naphosz-
szat, hogy mi az; mondok egy példát: elektromos érintésvédelem. Lejárt, meg kellene csináltatni. El-
küldtem az ajánlattevőt, nem tudjuk kifizetni. A 30.000 forintot se. Tehát nem tudjuk kifizetni.

Anderkó Attila – Még volna egy kérdésem. Nem gondolkoztál olyanba, hogy egy felhívást feldobni a
sportszeretők környékén?

Harcsás Ferenc – Már beszéltük, csak ez olyan… Ezt folyamatába kell csinálni.

Dénes László – Az az igazság ezzel kapcsolatban, hogy annyi mindenre kérünk már a lakosságtól
pénzt, hogy van egy határa.

Anderkó Attila – Biztos van az embereknek egy tűrőképessége, ez tény és való, csak hogy esetleg így
a sportszerető embereket így összehozni, és akkor megbeszélni ezeket a dolgokat, ugye hogy én is
támogatnám, mert kell nekünk.

Harcsás Ferenc – Van 3-4 ember, aki biztos támogatna, de aztán télen megint menjek körbe?

Léka János – De ez a költségvetésbe benne van.

Anderkó Attila – Benne van sok minden végül is.

Radó Tibor polgármester – Jani, lehet, hogy benne van a költségvetésbe, csak ebből a pohárból önt-
sél már nekem légy szíves.

Léka János – Meg kellett volna gondolni a pályázatokat.

Radó Tibor polgármester – De a pályázatokat nem ilyen költségvetésből finanszíroztuk.

Léka János – De a hitelt csak kell fizetni.

Radó Tibor polgármester – Jó, mindjárt kitérek akkor a pályázatokra. Is. Akkor reagálnék pár dologra.
Mielőtt elmaradna, az elején említetted, hogy Pitvaros honlapján a civil szervezetek között nem szere-
pel a sportklub. Ha jól tudom, a múltkorában említetted, hogy majd hozol anyagot a civil szervezetről.
Én a mai napig a nevét nem tudom.

Harcsás Ferenc – A múltkor elhoztam mindent.

Radó Tibor polgármester – De nem hagytad ott, így egy kicsit nehéz, és nem tudom felrakni a honlap-
ra.

Harcsás Ferenc – Pitvaros Községi Sportkör? Hát…
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Radó Tibor polgármester – Nekem tudnom kell fejből, hogy mi a neve? Nem tudom. Tiszteletdíj ki nem
fizetéséről határozat. Gondolkoztam ezen anno idején, mikor úgy döntöttem, hogy nem tudjuk fizetni
és nem írom alá az átutalásokat, hogy javaslom azt, hogy függesszük fel, hogy ne fizessünk tisztelet-
díjat, vagy csökkentsük, vagy bármi. Etikátlannak tartanám azt, hogy én főállású polgármesterként
bért kapva javaslom azt, hogy a képviselőtestület ne kapjon tiszteletdíjat. A pénzügyi helyzetünkről
azért szoktunk beszélgetni. Nagyjából tudjuk, hogy fizetésképtelenek vagyunk. Ez a szó nem egyszer
hangzott el, nem csak az én számból, a többiekéből is, tehát fizetésképtelenek vagyunk. Ezt a javasla-
tot más is megtehette volna. Magdi, az inkasszó Ambrózfalva illetve Csanádalberti irányába: nem
inkasszózhatunk, amíg nincs érvényes szerződésünk rá. Anno idején az iskolai társulásnak az Alapító
Okiratában és megállapodásában nem szerepelt az inkasszó. Ez a mai napig nincs benne, mert még
nem írták alá.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Benne van már, csak még nem írták alá. Meg lehet hozatni a következő
testületi ülésen azt a határozatot.

Csábi Jánosné – Az övékébe benne van irányunkban?

Radó Tibor polgármester – Igen. Amíg ők nem írják alá, addig nincs érvényben.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Na de hát alá kellett mindenkinek írni a Csanádpalotai szerződést an-
nak idején, amelyben szerepel az inkasszó, nem?

Radó Tibor polgármester – Persze. Alá is írtuk.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Nem az a problémám. Hanem hogy a mienkbe miért nem volt már ko-
rábban benne? Mert mát ott láttuk, hogy abba ilyen van.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Akkor került sor az Alapító Okirat módosítására. Nem azért, mert kitalál-
ták, hanem mert jogszabályi kötelezettség. Náluk akkor volt a módosításra szükség, nálunk meg má-
jusban volt. Amikor a legközelebbi Alapító Okirat módosítás van, akkor rakjuk bele.

Radó Tibor polgármester – A májusban elindított Alapító Okirat változtatása a mai napig nem  ért vé-
get még. Tehát még nincs érvényben.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Az Alapító Okirat az független a megállapodástól. De a megállapodás is
akkor volt módosítva, kilép, nem lép, kilép, nem lép.

Léka János – Na most a módosítást nem lehetett volna megcsinálni februárban vagy decemberben?
Nem lehet módosítani?

Radó Tibor polgármester – Év közben, tanév közben nem.

Léka János – Hát ők is év közben csinálták.

Radó Tibor polgármester – De az nem iskolai társulás volt. Az az ÖNO. Az iskolai társulás tanévhez
kötött. Csak májusban lehet módosítani.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Átszervezés nem történhet év közben, minden más igen, de szervezeti
átalakítás nem.

Radó Tibor polgármester – Ahogy lehetőségünk volt rá, belefogalmaztuk, vastagon kiemeltük, hogy
véletlenül se fussanak át rajta azok, akik aláírják, lássák, hogy ott van. Volt még egy dolog, amire
reagálnom kell: pályázatok. Azt tudnunk kell, hogy pályázatok október óta olyanok lettek elkezdve
kivitelezésre – egy kivételével: a kerékpártárolós pályázat, de arra majd külön kitérek mindig –, ami
megtakarítással járó beruházás. Más pályázatot nem indítottunk el. Semmilyen kivitelezést. Nyertünk
pályázatot: a kosárlabdapályát, a színpadra, a növénytelepítésre, amit nagyon jó és szép dolognak
tartok, szeretném, hogy ha egyszer meg tudná Pitvaros ezt csinálni, de nem ez az elsődleges. A meg-
takarítással járó beruházásokat erőltetjük, mert ha már idén nincs pénzünk, akkor legalább jövőre
vagy azután tudjunk annyit spórolni a rezsiköltségeken, hogy legyen egy kis lélegzetvételünk. Mert ha
most nem csinálunk ilyet, akkor végünk van örökre. A kerékpártárolós pályázatnál 5% volt az önerő.

Dénes László – János, a pályázatok nem a működési költségből lettek finanszírozva, hanem hitelből.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Itt szerintem arra gondolsz, amikor volt a megbeszélés a körjegyzőség
után, akkor beszéltünk arról, hogy az első pályázati kifizetések elsőre nem hitelállományból, hanem
működési költségből lettek finanszírozva. Ebből adódott a görgetett hiány. Tehát itt azért veszélyes,
azért kell odafigyelni, nem tudott a polgármester úr egy olyan hitellehetőségről, amellyel az előfinan-
szírozás megtörténhetett, és ebből kifolyólag halmoztunk fel egy olyan hitelállományt, amelyet most
már görgetünk azon kívül, hogy kintlévőségeink vannak.
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Radó Tibor polgármester – Már nem igazán görgetjük. Mivel hogy a KEOP 4.2.o-A-s pályázatát a
fűtéskorszerűsítést, amit tavaly írtunk, és akkor még nem tudtam erről a megelőlegező hitelről, mert
ezt már csak tavasszal tudtam meg, lehet hogy én nem vagyok elég értesült, akkor elnézést. Tavasz-
szal tudtuk meg, akkor indítottuk el a dolgot, ez több mint 1 hónapos feladat volt. De amit addig már ki
kellett fizetni számlát a kivitelezőnek, azt a működési hitelből fizettük ki 60%-át, a 40% önerőt, azt
hitelből. Tehát a 60%-át, ezt a 8,5 millió forintot folyószámlahitelből kifizettük. Mivel hogy ezt nem kap-
tuk meg 14 napon belül, mint ahogy a törvény előírja, és nekünk van róla papírunk, hogy igen, küldjük
a pénzt ilyen dátumon belül. Vártuk, nem kaptuk meg. Telefonáltunk az első nap, ahogy letelt a 14
nap, hol van a pénz, na elkezdték  nyomozni. Mindenki mutatott mindenkire, eltelt még három hét,
mire az összeg a számlánkra került. Erről úgy érzem, nem én tehetek. Addig már 10 millió forintnyi
számla halmozódott fel.

Léka János – És hol van az az 1 millió forint, amit ők nyertek? Az mire lett költve? Az idősek?

Dénes László – Gyakorlatilag megkaptuk, október 4-én egy ebédre meghívtuk őket.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Jó dolog, hogy pályázatokat nyertünk, és rossz az, hogy valójában pe-
dig 70 embert fenyegetünk azzal, hogy nem tudjuk kifizetni a bérét, amiért megdolgozott, nem fognak
családok megélni, dolgoztak, de nem fogják megkapni érte a pénzt, mert a közmunkás akármi van,
meg fogja kapni a bért. Ne csak az menjen ki, hogy micsoda csodák vannak itt. Az is menjen ki, hogy
nagyon rosszban vagyunk és nem fognak megélni azok sem, akik itt dolgoznak. Már háromszor
mondtuk, hogy nem biztos, hogy lesz bér. Fel kell készülniük, de állandóan sakkban tartani őket nem
szabad. És nem tudunk mit mondani, mert a tájékoztatásunk nem egyértelmű. Akkor tényleg nem
szabad nagyokat terveznünk, meg nagyokat bevállalni, mert a pályázatoknak is, igen, előfinanszírozott
hitel, a hitelnek van kamata. A másik, hogy egy elhibázott gazdasági lépés miatt van hiányunk, egy
elhibázott szerződés miatt van hiányunk, meg amiatt, hogy ugye toleránsak vagyunk a másik önkor-
mányzattal, mert mi nem vagyunk olyanok. Az megy ki, hogy milyen nagyszerű dolgok történnek, mi
meg itt sápítozunk, a terheket mi érezzük, és kifele nem ez a kommunikáció megy.

Radó Tibor polgármester – Megpróbálok reagálni, ha megengeded, fordított sorrendben. Én nem
mondanám azt, hogy elhibázott szerződés. Az akkori törvényi és gyakorlati dolgoknak megfelelő szer-
ződés lett kötve és aláírva. A másik: ne mutogassunk visszafele. Most meg lesz oldva ez az inkasszó
probléma. A bérfizetés… hát, igen. Mind a három alkalommal nagyon cipőkanállal lett bér fizetve. A 2-
szer 1millió 9 az azt takarja, hogy a kerékpártárolós pályázatra kaptunk előleget. Illetve van a szociális
bérlakásoknak a bevétele, ugye külön alszámlán kell tárolni, régi képviselők ezt tudják. Ezt az össze-
get az alszámlákról átvezettük a főszámlákra, és ebből lett kiegészítve a bér. Másképp nem tudtunk
volna bért fizetni.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Tehát ez egy pénzügyi manőver, ezt lehetett így megcsinálni.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Év végére vissza kell tenni, tehát csak akkor vállalhatjuk, ha biztos be-
vételről tudunk.

Radó Tibor polgármester – Még reagálnék egy dologra. A közfoglalkoztatottak bére pont úgy van
bérszámfejtve, mint a közalkalmazottak és köztisztviselők bére, éppen ezért vagy mindenki kap bért,
vagy senki, és ez csak a Tákisz-on múlik, kiszámolja a béreket, vagy elutalunk mindent, vagy semmit.
Tehát nincs különbség.

Harcsás Ferenc – Egy kérdés, hogy mi a kiút? Valami fény van az alagút végén? Olyan intézkedés,
vagy bármi? Az egy dolog, hogy most görgetünk magunk előtt.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Elvileg a körjegyzőségnek, de az nem idén mutatkozik.

Radó Tibor polgármester – Volt már olyan, hogy fizetésképtelen volt az önkormányzat. Akkor megol-
dódott, most sokkal súlyosabb a helyzet mondjuk. Én egyetlen egy dolgot látok, hogy ha a kintlévősé-
geket be tudjuk hajtani. Más lehetőséget nem látok. Ambrózfalva 1 millió 50 ezer forintit fizetett,
Csanádalbertinél nem tudom az összeget fejből, elnézést. Mai nap is érkezett valamennyi. Egy na-
gyon halvány gyertyafényt látok az alagút végén.

Csábi Jánosné – A kommunikációról: Mezőhegyesről jönnek olyan hírek, hogy Pitvaros a  példakép,
mert Pitvaros olyan jól áll, hogy önkiki-re sincs szüksége.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Mire alapozzák ezt?

Csábi Jánosné – A kommunikációról beszélünk. Tehát kifele nem megy az, hogy mi milyen rosszban
vagyunk, csak hogy milyen sikereink vannak. És ugye erre alapozzák, hogy olyan jól állunk, hogy
önhiki-re sincs szükségünk, be se adjuk. Az egy másik, hogy nem tudjuk beadni.
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Dócza László – Azt nem tudom, hogy itt nagyon sok féle adatot, nagyon sok mindent hallottam, és az
tényleg igaz, hogy a faluba, a lakosság között nem úgy mennek ki a dolgok. És most tudtam kiszűrni
azt, hogy miért van ilyen rossz helyzetben az önkormányzat. A sporttal kapcsolatban szeretném meg-
kérdezni, hogy egyáltalán nem számíthat a sportkör ebben az évben semmiféle ilyen támogatásra,
tehát a 400.000-re, vagy van esély rá? Megmondom hogy miért. Mert hogy ha nincs, akkor nyilván
megpróbálunk valamit másfele megoldani. Nagyon nehéz lesz, de épp ma, délután 4 órakor a Kossuth
rádióban volt egy műsor, és a kistelepüléseken a sportkörről volt szó. Több megyéből több polgármes-
tert megszólaltattak, és ott is azt mondták, hogy ha megszűnik a sportolási lehetőség, a labdarúgás,
és főképp arról beszéltek, ott magában az emberek közötti összetartás, az egymáshoz való viszony az
vége. Nagyon sok helyen az önkormányzat finanszírozza ezeket, hogy ezek a sportegyesületek vala-
milyen módon éljenek. És ezeket megpróbálják életben tartani. Nagyon sok helyen nagyon nehéz, ők
is próbálnak ilyen téren forrásokat összehozni, én nagyon sajnálnám, mert tényleg igaz az, hogy el-
megy a templomba, de a templom utáni délután arról szól, hogy kimegy a mérkőzésre. Elbeszélget
másokkal is, és amikor 50-100-an, vagy még többen kint vannak, más lehetőség nincs a faluba, mert
nincs. Nem csak most, hanem nyilván ki kell állni a lakosság elé is, és el kell mondani azt, hogy milyen
rossz anyagi helyzetben vagyunk, lehet esetleg azt mondani, hogy nem tudunk erre pénzt adni, emiatt
be lesz szüntetve a támogatás. Ezt fel kell vállalni. A polgármesternek, vagy a képviselőtestületnek,
nem tudom, kinek a kompetenciája ez. De viszont most szeretnék egy olyan véleményt hallani, hogy
mire számíthat egyáltalán a sportegyesület ebben az évben.

Radó Tibor polgármester – Egy fél percre ha megengeditek, hogy kimenjek, mert gyógyszert szedek.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Emlékszel, Laci te még itt voltál mikor még voltak ezek a közművagyo-
nos pénzek. Ugye ezek már nincsenek. A másik: csökkentek a normatívák évről évre.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Ezzel kapcsolatban egy kérdésem van. Az emelkedett sport-normatíva
az szalagozott pénz vagy nem?

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Nem. Laci, te se tudsz pályázati lehetőséget semmit?

Dócza László – Nincs. Főképp ilyenre. Ha lát esélyt arra a testület, hogy év végéig megkapja a sport-
kör, akkor most kérdem, a 2-szer 1,9 millióból megint 200 ezret elvenni, és akkor odautalni, hogy ha
év végén vissza lehet tenni. Ez csak egy javaslat.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Valószínűnek tartom, hogy most mind a kétszer oda kell rakni, hogy
legyen fizetés a hó végén.

Dócza László – Akkor legalább egy 100 ezret, már az is nagyon sokat jelentene.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző –  ha most tudnánk, mennyi ez. A normatíva is úgy jön, hogy - most mon-
dok egy számot, ne vedd alapul -, egyik hónapban jön 4,5; másik hónapban jön 7,5. Most melyik hó-
nap lesz? Fogalmam nincs előre.

Dócza László – Én csak annyit szeretnék, hogy ha az a lehetőség megvan, ha úgy fog érkezni a pénz
és lehetőség lesz rá, ha ezt fel lehetne használni, valahogy utalni. A 2-szer 1millióból valahogy megol-
dani.

Bertáné Kecskeméti Katalin – És még egy dolog. Fontos a kommunikáció. Ha az jönne le a neves
lapokról, hogy nagy bajban vagyunk, türelemre van szükség, mert nagyon rossz a helyzetünk, nem az
jönne le, hogy itt minden jó, akkor szerintem azok a fiatalok, akik abban érdekeltek, azok is felfognák,
hogy miért van ez. Nem egy személyeskedés, nem bosszúállás, hanem arról szól, hogy nincs pén-
zünk. Itt nagyon nagy gondok vannak, amellett, hogy nyertünk ugyan pályázatot, de nagyon szívjuk a
fogunkat, mert az ugye plusz pénz bejött, csak a napi megélhetésünk nincs biztosítva.

Radó Tibor polgármester – Akkor reagálnék pár dologra, itt van még az önhikit nem tudtuk beadni,
igazából nem az, hogy nem tudjuk beadni, 3 időpont van, amikor be lehet, de maximum kétszer lehet
egy önkormányzatnak. A tavaszi önhiki beadásakor igazából megfeleltünk volna, csak pici összeggel.

Csábi Jánosné – Figyelj, tudjuk, a kiírás hogy szól, 60 illetve 90 napon túli kifizetetlen számlák.

Radó Tibor polgármester – Természetesen a következő két alkalommal ha megfelelünk, mindenféle-
képpen. Szeptember a következő, igen. Folytatnám, hogy az interneten, itt-ott, ahol a sikerről lehet
olvasni, és a rossz helyzetről nem. Az az igazság, hogy nem érzem, hogy a rossz anyagi helyzet csak
az én hibám lenne.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Nem erről beszélek.
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Radó Tibor polgármester – Ha végig hallhatjátok, akkor nem lesz ilyen sarka. Nem ezt akartam mon-
dani. Tehát nem ez a lényege a mondandómnak, hogy nem az én hibám, sőt nem is hibája senkinek,
ilyen helyzetben vagyunk, a döntéshozó az a képviselőtestület. Viszont nem akartam a képviselőtestü-
let nevében azt mondani, hogy gyerekek, nagyon rossz helyzetben vagyunk. Ha úgy érzitek, és most
kinyilvánítjátok azt, hogy igen, kommunikáljuk azt, hogy Pitvaros Község Önkormányzata rajta kívül
álló okokból fizetésképtelen, akkor kimondom. De úgyis az a következő, mert ez a következő kérdés,
hogy ki költötte el. Nem akartam a nevetekben mondani. Így utólag már bánom.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Azt is hozzá kéne tenni, hogy ma éppen az előbb mondtam Lacinak,
hogy itt nagyon nem pénzelköltésről van szó, hanem arról, hogy nagyon kevés pénz jön az ellátandó
feladatokhoz, lerágott csont, mindenki tudja, azt nem tudom felfogni, hogy ki az, aki azt hiszi, hogy
Pitvaros ez alól kivétel. Ez az egyik. A másik: hogy éppen ma volt szó ezen a bizonyos értekezleten
Csanádpalotán arról, és éppen a csanádpalotai polgármester szájából, hogy 2010-ig úgy verték az
asztalt a polgármesterektől kezdve mindenki, ahogy nem szégyellték. Most ez óta talán a gödöllői
polgármester és még egy páran mernek nyíltan szólni. Nem mertnek a mostani politikai iránytól eltérni,
félnek. Nem mernek szólni, mert félnek, hogy nem jön pénz.

Radó Tibor polgármester – Akkor már a kommunikáció, ha így többen emlegetitek és mondjátok. Ha
azt mondjátok, hogy igen, erőltessük azt a kommunikációt, akkor egy szóbeli felhatalmazást kérek
arra, hogy mondjam azt, hogy nincs pénzünk, nincs pénzünk.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Nem, csak ne egyoldalú legyen a tájékoztatás. Csoda is van, de ennek
ellenére nagyon nagy problémák vannak. A kommunikációnak van fimon módja, hogy azért legyenek
már tisztában az emberek azzal, hogy ezek a képviselők se hazudnak akkor, mikor azt mondjuk, hogy
hát nem ennyire fényes a helyzet. Hogy nagyon nagy baj van, nem tudják kint az emberek. Ha kint azt
mondják, hogy mi tanárok csak lenyúljuk az önkormányzatot, rólunk ez a kép alakult ki, többek között
annak köszönhetően, hogy én kiköveteltem a caferériát a múlt év végén. Ezt nekem köszönhetjük.
Illetve az én általam képviselt közösségnek. Annak volt egy bizonyos oka. És utána ez megmaradt, és
nem hitték el, hogy itt nagyon kemény helyzetek vannak, nem csak rólunk van szó,mindenkiről, a falu-
ról van szó.

Radó Tibor polgármester – Még két dologra reagálnék: igazából nem is rossz ötlet, amit hallottunk,
hogy ha átcsoportosítjuk ezt az 1-9 millió forintot, és esetleg ennek egy részét felhasználjuk akár a
bérfizetésnek a hiánypótlására, akár az ilyen kifizetésekre, mint a sportklub támogatása, ez viszont

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Az kiderül majd 26-án, 27-én, 28-án, hogy mennyi a normatíva. Papíron,
és abból már lehet látni, hogy elég-e a bérre, vagyis hát egyértelmű, hogy nem lesz elég. Mennyit kell
hozzátenni, és mi marad. Az biztos, hogy hozzá kell tenni, csak még nem tudjuk, hogy mennyit.

Radó Tibor polgármester – Én ezt egy személyben azért nem vállalom fel. Most azért volt így, mert
tudtam, hogy vissza tudjuk utalni. Tudtuk, hogy ez 10 nap, és visszakerül a számlára. Ezért mertük
megtenni. Pont azért, hogy legyen bérfizetés, és ne tegyük a családokat kellemetlen helyzetbe. De
most nem fogjuk tudni visszautalni.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Most megint egy remény a legközelebbi önhiki, hogy Kovács Sanyi hogy
veszi komolyan az ígéretét, kap-e Csanádalberti és Ambrózfalva, és ha kap akkor mennyit  stb.

Anderkó Attila – És év végéig kellene visszapakolni ezt a pénzt?

Radó Tibor polgármester – Igazság szerint nem is szabadna elvenni.

Bertáné Kecskeméti Katalin – Most ocsmány leszek, de a lakbér ami volt annak idején, az is külön
számlára kellett, hogy menjen, de soha nem volt meg. Még korábban.

Léka János – Egyébként szeptemberig kellene befizetni a földbérleti díjat, 450.000 forint körül, ami
nekem, akár a jövő héten ráutaljuk és mindjárt lehet a sportnak. Most teljesen mindegy, hogy most
fizetem ki, vagy szeptemberben, ha van pénzem.

Radó Tibor polgármester – Ha te átutalod az összeget, és rákerül a számlára, valaki azonnal elviszi.
Legyen az elektromos számlára, leinkasszózzák. Akkor nem tudom tovább utalni.

Radó Tibor polgármester – Ha nincs a testületi üléshez kapcsolódó egyéb hozzászólás, akkor lezárom
az ülést.

Miután további kérdés, észrevétel nem merült fel a polgármester megköszönte a részvételt és az ülést
bezárta.



19

Kmft.

Radó Tibor Dr. Sarkadi Péter
polgármester körjegyző

Harcsás Ferenc Anderkó Attila
jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő


